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Betreft: vergadering van Commissie Samenleving 

Datum: donderdag 17 september 2009 

Tijd: 15.30 uur 

Locatie: Commissiekamer, Provinciehuis, Visarenddreef 1 in Lelystad 

 

 
Aanwezig zijn:  
De heer M. Bogerd (voorzitter), dames M. Jonker-Waterlander (VVD) en A. van Stenus-van Basten (VVD), 
heer J.N.J. Appelman (CDA), dames M.M.J.E. Kuijken (PvdA) en T. Zeilstra-van der Meulen (PvdA), heren F. 
Brouwer (ChristenUnie) en  L. Ferdinand (ChristenUnie), mevrouw A.S.M. Roda (GroenLinks), heren R. de 
Wit (SGP) en S. Jokhan (commissiegriffier)  
 

Ook aanwezig zijn:  

Leden van Gedeputeerde Staten: gedeputeerde J.M. Bos 
Ambtelijke organisatie: Sjef Scheek 
Gasten: de heer Arjan Wiggers (Directielid Randstedelijke Rekenkamer) en mevrouw Linda Voetee 
(Projectleider Randstedelijke Rekenkamer voor onderzoek naar wachtlijsten Jeugdzorg)  

 

Afwezig zijn:  

Dames Y. Weijand (VVD), M. Luyer (CDA), N. van Herwaarde-van Ravenzwaaij (SP), N. de Lange (SP) en 

M.C. Bax (PvdD) en de heer A.L. Greiner (gedeputeerde) 
 
 

 
1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering.  
 
2. Vaststellen agenda 
De voorzitter stelt voor agendapunt 8 als eerste punt te behandelen. Niemand heeft hier bezwaar tegen. 
De agenda wordt met inachtneming van deze wijziging vastgesteld. 
 
8. Portefeuillehouder J.M. Bos 
a. Mededelingen 
1. Jeugdzorg 
De voorzitter zegt dat op de lijst van ingekomen stukken, veel stukken staan die betrekking hebben op 
jeugdzorg. De gedeputeerde krijgt de gelegenheid deze stukken, waar nodig, toe te lichten. 
Gedeputeerde Bos zegt dat de gesprekken die namens de provincies gevoerd zijn met de minister van 
Jeugd en Gezin, geen duidelijkheid hebben gebracht voor wat betreft het budget voor 2010. De minister 
heeft lange tijd aangestuurd op dezelfde onderhandelingen als vorig jaar. De provincies hebben in februari 
al gezegd dat, dat niet aan de orde kan zijn. Er was eenmalig, voor 2008/2009, een deal gesloten waarin 
ook autonome middelen ter beschikking werden gesteld. Het provinciale uitgangspunt is, dat er niet 
opnieuw sprake kan zijn van ‘handjeklap’. De minister heeft verzuimd om de economische crisis als 
uitgangspunt te nemen en vervolgens te zoeken naar een oplossing voor het recht op Jeugdzorg, in het 
kader van de wet op de Jeugdzorg. Als dit recht niet kan worden verzilverd, moet men realistisch zijn en 
het ook benoemen. De provincies hebben berekend wat zij nodig hebben om het aantal kinderen, waarvan 
verwacht wordt dat zij hulp nodig hebben, te kunnen helpen. De gedeputeerde denkt uit de Miljoenennota 
gelezen te hebben dat het budget structureel kleiner zal zijn dan het budget van 2009. Dan ontstaat er een 
groot ‘gat’ met wat de provincies zeggen nodig te hebben. De gedeputeerde maakt zich grote zorgen over 
het feit dat de provincies er met de minister niet uitkomen. De provincies hebben niets om over te 
onderhandelen. Zij kunnen alleen aangeven voor welk bedrag zij zorg kunnen bieden. Het is schrijnend dat 
de Bureaus Jeugdzorg al vanaf 2006 geen enkele indexering of verhoging hebben gekregen terwijl de 
hoeveelheid taken is toegenomen. Deze extra taken worden nu gefinancierd uit autonome financiële 
middelen. Hetzelfde geldt voor de Jeugdzorg instellingen. Zij kunnen onder deze omstandigheden geen 
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personeelsbeleid voeren. De gedeputeerde had gewild dat de provincies en de minister samen een richtlijn 
hadden opgesteld om mee naar het kabinet te gaan. Volgende week wordt er weer gesproken met de 
minister. 
Het CDA vraagt wat het betekent om aan de minister te vragen realistisch te zijn i.v.m. het recht op 
Jeugdzorg. 
Gedeputeerde Bos zegt dat als op 1 januari het benodigde budget er niet is, er weer wachtlijsten zullen 
ontstaan. Als er niet genoeg geld is kan het recht op Jeugdzorg niet worden verzilverd. De provincies zijn 
er inmiddels voorstander van om dat aan de Kamer duidelijk te maken. De Kamer gaat immers over de 
begroting van het Kabinet. 
De ChristenUnie zegt dat de minister tegelijkertijd een inspanningsverplichting oplegt. Komt dat in de 
discussie niet naar voren? 
Gedeputeerde Bos antwoordt dat het terecht is dat de minister de provincies houdt aan de 
inspanningverplichting voor 2009. Die afspraak is gemaakt. De Staten hebben daaruit de consequentie 
getrokken dat er geld uit eigen middelen aan het budget toegevoegd diende te worden. Voor 2010 geldt 
dat de minister van de provincies alleen kan verwachten dat zi,j voor het bedrag dat hij ter beschikking 
stelt, een bepaald aantal kinderen kunnen helpen. Als dat geld op is zullen er wachtlijsten ontstaan. 
De SGP heeft de gedeputeerde tijdens een radio interview horen zeggen dat Flevoland voldoet aan de 
criteria en de afspraken die met de minister zijn gemaakt m.b.t. de wachtlijstproblematiek. In de optiek 
van de SGP heeft gedeputeerde op deze manier Flevoland beter op de kaart gezet dan met de sportnota. 
De PvdA vraagt of de minster misschien afwacht wat de evaluatie van de wet op de Jeugdzorg gaat 
opleveren, alvorens gericht naar de provincies te kijken. 
Gedeputeerde Bos denkt dat, dat niet het geval is. De minister wordt in zijn communicatie wel steeds 
zorgvuldiger als het gaat over de prestatieafspraken die zijn gemaakt. De minister heeft aangegeven niet 
aan een structuurwijziging te denken. Het lijkt meer zijn bedoeling om aan de hand van 
praktijkvoorbeelden, kleine wijzigingen door te voeren in de bestaande wet. Deze voorbeelden worden 
hem door de provincies aangereikt. 
De gedeputeerde heeft nog twee mededelingen. Flevoland ligt op schema wat betreft het inlopen van de 
wachtlijsten. Mits de groei niet buitensporig groot is, gaat het lukken. Bij het meldpunt kindermishandeling 
heeft het afgelopen kwartaal echter een enorme groei plaatsgevonden. 
De SP vraagt of het verkorten van de doorlooptijd bij het AMK onder druk komt te staan en of de 
doelstelling nog steeds realistisch is. 
Gedeputeerde Bos heeft gisteren een gesprek hierover gehad met de directeur van Bureau Jeugdzorg. Zij 
meldde dat de maatregelen onder druk komen te staan door een enorme toeloop. Bij het AMK moet altijd 
eerst gekeken worden naar de risico’s. Zij gaat ervan uit dat de versnelling van de doorlooptijden nog wel 
realistisch is maar zij weet niet of zij de wachtlijst geheel kan wegwerken. 
De andere mededeling is dat het CPH (Centrum voor Psychotrauma Hulpverlening) een nieuwe 
subsidieaanvraag heeft ingediend. Dit baart het college zorgen. Ondanks ambtelijke inspanningen heeft het 
CPH het interne proces niet verbeterd en geen samenwerking gezocht met zorgverzekeraars. Er mag geen 
Jeugdzorg verleend worden via niet gekwalificeerde instellingen. Het CPH valt onder de niet 
gekwalificeerde instellingen. Vorig jaar heeft het CPH, als gevolg van een motie, subsidie ontvangen. Het 
CPH voldoet niet aan de, in de motie, gestelde voorwaarden. 
De VVD herinnert eraan dat zij de motie niet heeft gesteund. 
De PvdA wijst er als opsteller en mede-indiener van de motie op, dat het de intentie van de motie was 
duidelijkheid te verkrijgen m.b.t. deze instelling. In de motie werden voorwaarden gesteld m.b.t. 
verbetering en aansluiting. Zij is teleurgesteld over de huidige situatie. Op het moment dat er 
duidelijkheid over de situatie is, moeten er consequenties worden getrokken en maatregelen worden 
genomen. Hieruit blijkt weer eens, volgens de PvdA, dat het beter is te werken met door de provincie 
gesubsidieerde instellingen i.p.v. met anderen die toegelaten zijn op deze markt.  
 
b. Statenvoorstellen 
1. Intrekken Verdeelverordening stads- en dorpsvernieuwing Flevoland 1995 
De PvdA zegt dat het logisch is dat de verordening wordt ingetrokken. De verordening heeft wel zin gehad. 
Urk is opgenomen op het speelbord van het spel ‘Kolonisten van Catan’. 
De voorzitter zegt dat Urk ook een beschermd stad- en dorpsgezicht heeft. Het voorstel wordt 
gearresteerd. 
 
2. Definitief vaststellen sportnota provincie Flevoland 2010-2013, Flevoland, sportiefste provincie.  
Eerste termijn 
De PvdA deelt complimenten uit aan het college. Het is een sportnota waar lef en ambitie uit spreekt. 
Gericht op talentontwikkeling en nationale bekendheid. Dit gaat echter niet ten koste van de breedtesport 
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en ‘een levenlang bewegen’ in onze provincie. De nota geeft sport een prominente plaats in de 
maatschappij. Bewegen en sport worden op een hoger plan gebracht. De economische mogelijkheden van 
sport worden benut. De PvdA heeft aldoor aangegeven dat zij het cruciaal vindt gehandicaptensport een 
volwaardige plaats te geven in de samenleving. Het is nu een van de hoofdlijnen. Zij is blij dat het college 
haar woorden, ter harte heeft genomen. Het is gelukt om, op de kwetsbare lijn tussen gemeentelijke en 
provinciale taken, tot een goede en stimulerende uitwerking te komen. De provincie geeft ondersteuning 
bij het leggen van gemeentelijke fundamenten. De breedtesport vormt de kapstok voor het vervolgtraject. 
De PvdA vindt waarborging daarvan dan ook zeer belangrijk. Kernsporten vormen de verbinding tussen de 
breedtesport en de springplank naar de talenten ondersteuning en het krijgen van nationale bekendheid. 
Welke kernsporten zijn gekozen? Voor de totstandkoming van deze nota is een bijzondere route gekozen: 
de snelkooksessies. Het waren bijzondere en inspirerende bijeenkomsten. Er is een duidelijke 
taakafbakening tot stand gekomen met andere overheden binnen de provincie. Complimenten aan het 
college en mevrouw Jojet van Steenis voor de opzet en inhoud van de snelkookroute. Op dringend verzoek 
van de commissie is ruimte gemaakt om bij deze sessies aanwezig te kunnen zijn. Bij de vele 
bijeenkomsten heeft zij echter nauwelijks andere commissieleden gezien. Zij vindt dat jammer. De PvdA 
staat achter de nota en wenst het college veel plezier bij de uitvoering. 
De ChristenUnie wijst erop dat haar beide commissieleden aanwezig zijn geweest bij de 
themabijeenkomsten. Zij spreekt haar waardering uit voor de nota en de totstandkoming ervan. Zij kan in 
grote lijnen de ambities van de nota ondersteunen. Zij vraagt zich wel af of een en ander binnen de 
budgetten gerealiseerd kan worden. Instemming betekent voor de ChristenUnie echter niet dat ze een 
vrijbrief geeft voor allerlei topsportactiviteiten. De Olympische ambitie kan zij inmiddels relativeren. Zij 
vraagt of het regionaal talentencentrum nog een doelstelling is of al gerealiseerd is. Met het zoeken naar 
werkplekken voor topsporters bij provincie of gemeenten kan zij niet direct instemmen. Bij het aannemen 
van personeel staat kwaliteit voorop. 
GroenLinks spreekt haar complimenten uit over de nota. Een nota met veel ambities. Uitingen in de media 
hebben inmiddels geleerd dat Flevoland niet de enige provincie is die zichzelf de sportiefste provincie 
vindt. In de nota wordt gesproken over onbegrensde ruimtelijke mogelijkheden van Flevoland. GroenLinks 
denkt dat er inmiddels ook in deze provincie grenzen zijn aan de ruimtelijkheid. In de nota wordt 
gesproken over het maken van duidelijke keuzes. Dit gebeurt echter niet. Zij mist een planning voor wat 
betreft het kiezen van de kernsporten. Bij de financieringsbronnen wordt het Oostvaarderswold genoemd. 
Het is haar niet duidelijk wat het Oostvaarderswold met sport te maken heeft. Zij vraagt om uitleg. De rol 
van de provincie ten opzichte van andere partners, is duidelijk. In hoofdstuk 5, het uitvoeringsprogramma, 
lijkt het echter alsof de provincie ook uitvoerend aan het werk gaat. Als alle genoemde uitvoerende zaken 
gerealiseerd moeten worden voor € 550.000, zal dat waarschijnlijk niet lukken. Zij vraagt op dit punt om 
een toelichting. Dat er niet gesproken wordt over de toegankelijkheid van sport voor mensen met een laag 
inkomen vindt GroenLinks een gemiste kans. Het zou een plaats kunnen krijgen in het hoofdstuk: een 
levenlang sporten. 
Het CDA zegt dat het hoge ambitieniveau van het college in deze nota tot uitdrukking komt. Wat sport en 
topsport betreft mag de lat best hoog liggen. Dat nodigt ook uit tot het leveren van prestaties voor 
bestuurders en politiek. Het is goed dat de rol en taak van de provincie duidelijk is weergegeven. Het CDA 
gaat ervan uit dat de breedtesport het domein is van de gemeenten. De reacties op de nota vanuit het veld 
zijn goed. Er zal moeten worden bekeken of het budget toereikend is voor de ambities in deze nota. Zij 
daagt het college uit om op dit punt creatief te zijn. Zij ziet op dit punt graag nadere 
uitwerkingsvoorstellen. Zij gaat ervan uit dat er in de commissie nog over de keuzes van de kernsporten 
gesproken zal worden. Zij vraagt de gedeputeerde hoe hij de commissie daarin tegemoet wil komen. 
De SP heeft van mevrouw Terpstra begrepen dat alle provincies achter het Olympisch plan staan. Zij vraagt 
welk deel van het totale bedrag dat genoemd wordt, besteed zal worden aan Sportservice Flevoland en 
welk deel aan het Olympisch plan. Of er een combinatie van het regionaal topsportcentrum met een aantal 
vmbo scholen is, is niet duidelijk. Topsporters moeten alleen in dienst genomen worden bij provincie of 
gemeenten als zij gekwalificeerd zijn. Er moet ook gekeken worden naar de gehandicapte topsporters. 
De SGP zegt dat hoewel zij tegen de nota is, zij toch aanwezig was op de bijeenkomsten. In de oude 
sportnota werd al een stevig fundament gelegd voor sport in Flevoland. Een nieuwe nota moet worden 
vastgesteld. In de steeds drukker wordende maatschappij is het nodig dat men steeds meer beweegt. Hoe 
men dat doet is een persoonlijke keuze en komt voor eigen rekening. De SGP vindt dat men tegenwoordig 
van sportverdwazing kan spreken. Zij wijst wedstrijdsport en sport op zondag sowieso af. Zij ziet 
Nederland afglijden. Het verticale element - hoe men God moeten dienen - wordt nog nauwelijks gehoord. 
De SGP heeft veel waardering voor het feit dat het college Flevoland op de kaart wil zetten. Dat kan ook 
op andere manieren dan door sport. De SGP kan niet instemmen met de voorliggende nota. Afzonderlijke 
voorstellen zal zij objectief bekijken en eerlijk beoordelen. 
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De VVD spreekt haar waardering voor de nota uit. Ook het proces waarin deze nota tot stand is gekomen, 
vond zij zeer interessant. Zij is blij dat de nieuwe nota geen product is van de provincie alleen maar dat er 
goed geluisterd is naar anderen in het sportveld. Zij kan instemmen met de gemaakte keuzes. 
Gedeputeerde Bos dankt de commissie voor de complimenten. Van binnen en buiten de provincie zijn veel 
complimenten voor het proces en het uiteindelijke resultaat ontvangen. Het is een goed voorbeeld hoe 
gezocht kan worden naar wat de taak is van de provincie en wat de taak is van de gemeenten. De 
gedragslijn is samen met de gemeenten bepaald en samen zijn er afspraken gemaakt. De gemeenten 
hebben afgesproken dat zij er voor zullen zorgen dat de basis voor de breedtesport in orde komt. Dat er 
nog geen sporten tot kernsporten zijn verkozen is een bewuste keuze. Daarvoor zal, direct na het voorstel 
van de nota, een adviescommissie worden ingesteld. De rapportages van deze adviescommissie zullen aan 
de commissie Samenleving worden gepresenteerd. Het kabinet heeft het Olympisch plan de naam 
gegeven:’uitblinken op alle niveaus’. Een aantal voorbereidingen in het nationaal plan zijn wel op de 
Olympische Spelen gericht. Of dit doel zal worden bereikt is natuurlijk nog de vraag. De commissie is 
uitgenodigd om op 14 oktober een bijeenkomst bij te wonen waarop een aantal deskundigen een 
toelichting zal geven. Voor de commissieleden zal ruimte zijn om in gesprek te gaan met mensen uit het 
maatschappelijk middenveld. De gedeputeerde benadrukt dat er gekozen is voor een brede opzet omdat 
het plan veel verdergaat dan alleen maar sport. Het gaat ook over ruimte en economie. Het zou goed zijn 
als fracties ook vanuit andere portefeuilles daarbij vertegenwoordigd zouden willen zijn. Er is een verzoek 
van het NOC/NSF aan het Rijk, provincies en de gemeenten om na te denken over het in dienst nemen van 
topsporters. Als het IPO en het VNG met een goed plan hiervoor komen, komen we er bij u op terug. Dan 
kan worden bekeken onder welke voorwaarden en criteria dit zou moeten gebeuren. De provincie 
Flevoland heeft nog geen regionaal talentencentrum. Als dit niet duidelijk is uit de tekst, zal de tekst 
worden aangepast. Er hebben zich al veel plannenmakers gemeld die plannen hebben voor sport en 
recreatie in de daarvoor geoormerkte gebieden in het Oostvaarderswold. Bij het opstellen van een 
ambitieuze nota is er een spanningsveld tussen ambtelijke capaciteit en budget. Er is geen budget 
vastgesteld. Samen zou moeten worden verkend hoe er, in financiële zin, uitvoering aan zal kunnen 
worden gegeven. Bij de Algemene Beschouwingen hebben de Staten een klein bedrag toegevoegd aan de 
sportbegroting. Waar het om grotere uitgaven gaat zal het college met separate voorstellen bij de Staten 
terugkomen als er binnen de reguliere voorzieningen geen budget voor is. Eventuele plannen moeten 
passen binnen het brede spectrum van plannen die wij zelf met betrekking tot het Oostvaarderswold 
uitvoeren. Er moet dan een financiële koppeling plaatsvinden. 
Dat mensen met een laag inkomen toegang moeten krijgen tot sport, zal nog in de nota worden 
opgenomen. 
Het Olympisch netwerk heeft geen financiële relatie met het Olympisch plan. Het Olympisch netwerk is in 
Flevoland geallokeerd aan Sportservice Flevoland. Vanuit die hoedanigheid krijgt Sportservice Flevoland 
subsidie. Flevoland geeft geen geld aan het Olympisch plan. Zij zet alleen ambtelijke capaciteit in. Het 
bestaat uit lobbyen, acquisitie en gesprekken voeren. 
De suggestie om een combinatie te zoeken met het onderwijs vindt de gedeputeerde logisch. Het is echter 
goed om nog even te noemen. 
Tweede termijn. 
De voorzitter geeft aan dat na de tweede termijn het onderwerp zal worden afgerond. 
De VVD zegt in te willen stemmen met de sportnota. Zij heeft er geen bezwaar tegen als er middelen voor 
accommodaties en manifestaties uit de reguliere begroting gehaald worden. De VVD vindt het echter geen 
goed idee om geld dat overblijft te storten in de reserve grootschalige sportaccommodaties/ 
manifestaties. Zij wil graag weten wanneer dit is besloten. De VVD wil de algemene gedragslijn waarbij 
onderschrijdingen opgaan in het rekeningresultaat, handhaven. Indien de fractie van de VVD hierin alleen 
staat en er toch gekozen wordt voor een bestemmingsreserve grootschalige sportaccommodaties, wil zij 
wel een uitzondering maken voor sportmanifestaties die een urgent karakter hebben. Zij ziet geen reden 
GS te mandateren. 
De PvdA merkt op dat in twee gevallen in de nota staat: de provincie heeft. Er moet staan: de provincie 
zal. (pagina 19, kernsporten en talentencentrum). Hij wekt de verkeerde indruk. De PvdA stemt in met de 
sportnota. Het onttrekken van middelen uit een bestemmingsreserve gericht is op sport, voor sport, lijkt 
haar niet vreemd. Eventuele verdere financiële afwegingen volgen bij de begroting in het najaar. 
Het CDA proeft bij de gedeputeerde inzet om creatief met het budget om te gaan en aansluiting te zoeken 
bij grootschalige ontwikkelingen in Flevoland en publiek private investeringen in relatie te brengen met 
deze nota. Het CDA steunt het college daarin. Het CDA ziet geen reden om niet tot mandatering over te 
gaan. Zij respecteert de motivatie van de SGP maar vindt het jammer dat het tot deze conclusie leidt. Er 
wordt erg de nadruk gelegd op de randverschijnselen die samenhangen met het beoefenen van sport. Deze 
verschijnselen zouden ook kunnen worden toegeschreven aan bredere maatschappelijke oorzaken. Het CDA 
stemt in met beslispunt 1 en 2. 



 

 

V
E

R
S
L
A

G
 

De SGP reageert hierop met de opmerking dat de vorige spreker, als christendemocraat, zou moeten 
begrijpen wat de SGP bedoelt en die visie zou moeten onderschrijven. Als het CDA of de ChristenUnie dan 
alsnog een andere keuze maken, begrijpt de SGP dat. Als er voorbeelden volgen van breedtesport waar de 
SGP mee in kan stemmen, zal zij dit zeker doen. De SGP vindt dat christelijke partijen sport op zondag 
moeten afwijzen. 
De ChristenUnie is benieuwd naar de toelichting van de gedeputeerde op beslispunt twee. Met dit punt 
wordt afgeweken van de gedragslijn. Als reactie op wat de SGP naar voren heeft gebracht zegt zij dat ze 
geen vrijbrief geeft voor alle topsportactiviteiten. 
De SP is er tegen om ongemerkt geld te spenderen aan een Olympisch plan. Zij gaat ervan uit dat wanneer 
dit aan de orde mocht komen daarvoor in de commissie een voorstel zal worden gepresenteerd. Zij ziet, op 
dit moment, nog geen noodzaak voor een mandaat. Zij vraagt de gedeputeerde uitleg te geven over nut en 
noodzaak van een mandaat. 
GroenLinks meent te kunnen constateren dat er een grotere uitvoeringsrol voor de provincie beoogd wordt. 
Dat zou ook zo moeten worden benoemd. Er zijn dan aanvullende middelen nodig. Zij is benieuwd hoe dat 
zal worden ingevuld. Zij zou graag een concretere planning zien over de uitkomsten van de 
adviescommissie kernsporten. Het Oostvaarderswold wordt een natuurgebied met recreatie functie. 
Recreatie is iets anders dan sport. Zij vindt dat sportvoorzieningen niet passen in een gebied voor 
recreatie. Ze is blij met de toezegging van de gedeputeerde om een passage in de nota op te nemen over 
sport voor mensen met een laag inkomen. 
Gedeputeerde Bos zegt dat meerdere provincies de term, sportiefste provincie van Nederland, gebruiken. 
Er is een gezonde competitie. Het is ook belangrijk dat de provincies samenwerken. In de uitvoering en 
uitwerking van de nota zal duidelijk worden hoe uitvoerend de provincie kan zijn. Dan zal ook blijken 
welke budgetten daarvoor nodig zijn. Gedeputeerde schat in dat de budgetten die voorgesteld zijn in de 
nota vooralsnog toereikend zijn. De gedeputeerde zegt toe dat hij de commissie op de hoogte zal houden 
van de voortgang van de adviescommissie kernsporten. Het is de bedoeling dat de commissie voor het eind 
van het jaar geïnstalleerd is en dat zij binnen een half jaar met resultaten komt. Wat betreft het 
Oostvaarderswold denkt de gedeputeerde dat daar juist een ultieme kans ligt om slimme koppelingen te 
maken van recreatie met sport. 
GroenLinks vraagt of het in theorie zo zou kunnen zijn dat er voetbalvelden zouden worden aangelegd. 
Gedeputeerde Bos zegt dat het nu te ver gaat om te spreken over de inrichting van het Oostvaarderswold. 
Hij daagt de commissie uit om in haar creativiteit verder te gaan dan het plannen van fietspaden. De 
planning loopt tot 2030. Er moet dus rekening gehouden worden met een veranderende behoefte op het 
gebied van recreatie. Hij is verrast over de opmerking van de VVD met betrekking tot het tweede 
beslispunt. Dit is al jaren vigerend beleid van de Staten. Het college heeft een vast bedrag gereserveerd, 
zoals dat ook op andere beleidsterreinen gebeurt (wegen en verkeer). Indien er geen geld gereserveerd 
zou worden zou het moeilijk zijn om kalender overstijgende uitgaven te blijven doen, kunnen er vaak niet 
snel knopen worden doorgehakt en is men afhankelijk van de financiële situatie van het moment. 
Uiteraard krijgt de commissie alle informatie hierover. Bij de jaarrekening kunnen de Staten controleren 
wat er is gebeurd. Het is belangrijk dat het dagelijks bestuur kan handelen. 
De VVD merkt op dat in de nota staat dat het een afwijking is van de gedragslijn. Zij ziet geen noodzaak 
om voor dat er overleg is geweest, acuut geld uit deze reserve te halen als het bijvoorbeeld grotere sport 
accommodaties betreft. Dat zijn immers langlopende processen die eerst in de commissie besproken 
kunnen worden. 
Gedeputeerde Bos antwoordt dat het gevaar bestaat dat indien men met vele partijen in een langdurig 
proces op dit terrein bezig is en er kan geen dekking gevonden worden in de algemene begroting, er een 
probleem ontstaat. Het college moet handelingsruimte hebben. 
De VVD vindt het vreemd dat er uit de reserve geput kan worden zonder dat dit met de commissie wordt 
overlegd. Er wordt nu expliciet gevraagd om mandatering. 
Gedeputeerde Bos antwoordt dat dit beleid jaren geleden al is afgesproken. De Staten hebben 
instrumenten genoeg om erop toe te zien. Het college verstrekt tijdig informatie. 
De PvdA vraagt aan de VVD hoe zij dan de reserves wil inzetten om de nota uit te voeren. De PvdA is, om 
de ambities uit de nota te realiseren, voorstander van mandateren. 
De VVD zegt dat het erom gaat dat zij wil meebeslissen wanneer er geld uit de reserve gehaald wordt. 
Daarom wil ze geen mandaat afgeven. 
De voorzitter rondt hiermee de discussie af. Hij constateert dat het geen hamerstuk is geworden maar dat 
het tijdens de Statenvergadering van 8 oktober aan de orde komt. Hij constateert ook dat gedeputeerde 
toegezegd heeft naar het talentencentrum te zullen kijken. Na 8 oktober zal een adviescommissie worden 
ingesteld, die met voortvarendheid aan de slag zal gaan. In de nota komt nog een aantekening met 
betrekking tot de toegankelijkheid van sport voor mensen met een laag inkomen. 
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c. Vragenronde 
GroenLinks heeft een vraag over de mededeling met betrekking tot het inspectierapport pleegzorg. Daarin 
wordt aangegeven dat de uitkomsten van het onderzoek nog niet duidelijk zijn. De twee onderzochte 
instellingen in Flevoland scoren onvoldoende op het punt van beleid. Uit de mededeling blijkt niet dat er 
kwaliteit van uitvoering is. Ze vraagt of de gedeputeerde kan toelichten of er een garantie is dat de 
verbeteringen in het beleid geborgd worden in de uitvoering. De in de mededeling genoemde bijgaande 
brief, kon zij niet vinden. 
De voorzitter zegt dat, volgens de gebruikelijke procedure, als men iets van de lijst ter kennisname 
stukken aan de orde wil stellen, dat voor de volgende vergadering moet worden geagendeerd. Indien de 
gedeputeerde er nu een antwoord op kan geven wil hij dit, bij wijze van uitzondering, toelaten. 
Gedeputeerde Bos zegt dat hij het met GroenLinks eens is. Er moet toezicht zijn op de uitvoering van het 
beleid. De kwaliteit moet worden getoetst. De toegezegde bijlage zal hij de commissie doen toekomen. 
De VVD zegt dat zij in de vergadering van 25 juni heeft gevraagd sportstimulering te agenderen dan wel 
een toelichting te geven. Uit de ontvangen memo blijkt niet de ambitie die in de kadernota staat. De 
aansluiting met de gemeenten blijkt daar niet uit en er is ook geen financiële onderbouwing. In het najaar 
nota wordt echter om extra budget gevraagd. Zij wil daarom tijdig meer informatie. 
Gedeputeerde Bos antwoordt dat de commissie een memo met bijlage heeft ontvangen. Daarin staat 
uitgewerkt wat er in het kader van het pakket aan activiteiten is uitgevoerd. Als de VVD nog aanvullende 
informatie wenst te ontvangen, kan zij beter een afspraak maken met betreffende ambtelijke afdeling om 
vast te stellen welke antwoorden zij nog mist. 
De voorzitter zegt dat hiermee de vragenronde is beëindigd. 
 
3. Mededelingen 
De voorzitter deelt mee dat bericht van verhindering is ontvangen van gedeputeerde Greiner, de dames 
Luyer, Weijand. Voorgesteld wordt om de borrel/na-bijeenkomst van de Statenconferentie, te plannen op 
donderdag 15 oktober. De commissieleden hebben inmiddels een enquête ingevuld over het tijdstip waarop 
de commissievergadering het beste kan worden gehouden. Hieruit is gebleken dat de commissievergadering 
vanaf 1 januari 2010 op woensdagavond gehouden zal worden. Het tijdstip is nog niet bekend. 
De PvdA vraagt de voorzitter aan welk tijdstip hij ongeveer denkt. 
De voorzitter antwoordt dat de vergadering na het eten zal plaatsvinden. 
 
4. Verslag van de vergadering van 25 juni 2009 
Er zijn geen schriftelijke wijzigingen binnengekomen. Tijdens de vergadering zijn geen op- of 
aanmerkingen gemaakt. Het verslag wordt conform vastgesteld. 
 
a. Lijst van toezeggingen 
1. Jeugdsportfonds – De commissie is hier d.m.v. een memo over geïnformeerd. Dit punt kan worden 
afgevoerd. 
2. Programma 4.5 sport- wordt aangehouden tot het minisymposium op 14 oktober. 
3. Programma wonen. De informatie ligt in de bakjes. Het punt kan afgevoerd. 
4. Programma cultuur- wordt aangehouden. 
5. Sociale Agenda – programma participatie van kwetsbare mensen 2009-2012. De ambtelijke organisatie 
zal nog met een aantal commissieleden om de tafel gaan zitten. 
De PvdA zegt dat er een sub groep is samengesteld waarin overleg is geweest. 
Sjef Scheek zegt dat op 15 juli de notitie is besproken. Voorafgaand daaraan heeft een klein overleg 
plaatsgevonden. In de commissie is uitgebreid over de notitie gesproken. Het lijkt verstandig om de 
aandachtspunten die in de commissie naar voren zijn gekomen in een informele setting nog eens goed door 
te nemen, naast de notitie te leggen en de richting te bepalen waarin dit onderwerp afgewikkeld kan 
worden. 
De voorzitter zegt dat de uitkomst hetzelfde zou kunnen zijn. 
De PvdA vraagt of dit op kortetermijn moet gebeuren. 
Sjef Scheek antwoordt bevestigend. 
De voorzitter vraagt wie zich aanmeldt. Mevrouw Luyer, de heer Ferdinand, mevrouw Roda, mevrouw Van 
Stenus en mevrouw Zijlstra, melden zich aan. 
De PvdA vraagt of het onder voorzitterschap van de ambtelijke organisatie zal zijn. 
De voorzitter antwoordt dat Sjef voorzitter zal zijn. 
6. Beleidsregels podiumkunsten 1 en 2. ‘Commissie informeren waar de subsidies heengaan’. GS hebben de 
commissie geïnformeerd met de mededeling commissie HM 877603. Aan de commissie de vraag of zij 
afdoende geïnformeerd is met genoemde mededeling. Het punt kan worden afgevoerd. 
De mutaties zullen worden doorgevoerd en de lijst zal conform worden aangepast. 
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b. Lijst van moties  
K.693752 Kwaliteit jeugdzorg – blijft staan. 
V.850297 Project Leef met Stijl. Toevoegen onder planning/stand van zaken: Uitvoering in 2010, met 
gebruikmaking van meerdere trainingsorganisaties. Is nieuw en blijft dus ook staan. 
 
 
5. Lijst ingekomen stukken d.d. 17 september 2009 
De ChristenUnie kan het stuk over ‘Zij aan Zij’ een ‘Enkeltje zelfstandig’ niet zomaar ter kennisgeving 
aannemen. Er zou nog een discussie plaatsvinden over de ‘witte vlekken’. Daar zou dit in kunnen passen. 
De voorzitter antwoordt dat de gedeputeerde heeft gezegd dat het onderwerp hiermee was afgedaan. 
Mocht men willen dat er iets gebeurt, moet het initiatief vanuit de commissie komen. Als de ChristenUnie 
het voor de volgende vergadering wel agenderen moet zij wel aangeven waarover ze wil praten. 
Als een stuk opgevoerd wordt door een commissielid, moet er een memo bij waar instaat waar het over 
gaat, zodat alle partijen kunnen zien waar over gesproken zal worden. 
De ChristenUnie geeft aan later een memo te zullen sturen. 
De voorzitter zegt dat genoteerd wordt dat de ChristenUnie heeft aangegeven dit punt niet ter 
kennisgeving aan te nemen. De rest van de lijst wordt ter kennisgeving aangenomen. 
 
6. Lijst ter kennisneming stukken d.d.17 september 2009 
Er zijn geen opmerkingen, de lijst wordt ter kennisgeving aangenomen. 
 
7. Door fracties ingebrachte onderwerpen. 
Er zijn geen onderwerpen ingebracht. 
 
9. Presidium 
a. Langetermijn agenda versie 5 
De voorzitter zegt dat het presidium deze lijst onder de aandacht van de commissie aanbeveelt. Destijds is 
gevraagd, of aangegeven kan worden welke punten in de toekomst aan de orde zouden moeten komen. Het 
is belangrijk om tijdig te laten weten waar men over wil spreken. 
Het CDA zegt dat in haar optiek de langetermijn agenda een instrument is om te sturen aan de voorkant 
van het beleid. 
 
10. Rondvraag 
De VVD herinnert aan het werkbezoek archeologie. Oud Statenleden zouden hier ook aan deelnemen maar 
het is inmiddels drie jaar geleden dat er voor het eerst over gesproken is. Het is de vraag of deze oud 
Statenleden er nog wel belangstelling voor hebben. Zij zouden vroegtijdig horen welke datum zijn hiervoor 
zouden moeten reserveren. 
De voorzitter zegt dat er inmiddels een mooie vondst is in Flevoland en het misschien een idee is om daar 
te gaan kijken. 
De PvdA zegt dat de commissie daar in ieder geval naar toegaat. 
De voorzitter zegt dat de oud Statenleden tijdig moeten worden geïnformeerd. 
De PvdA zegt dat het werkbezoek waarvoor de oud Statenleden waren uitgenodigd naar België zou gaan. 
Dit werkbezoek is echter niet doorgegaan. Zij vindt dat er een streep doorgezet moet worden en de 
commissie alleen op werkbezoek moet gaan. 
Het CDA vraagt of er signalen van oud Statenleden zijn ontvangen die wachten op een uitnodiging. 
De VVD antwoordt bevestigend. 
De voorzitter vraagt of de commissie het ermee eens is dat de oud Statenleden niet meer worden 
uitgenodigd. Dat is het geval. De voorzitter geeft aan dat er aan de oud Statenleden daarover een brief zal 
worden gestuurd. 
 
Schorsing. 
Gedeputeerde Bos verlaat de vergadering 
 
9 b. Stand van zaken RR onderzoek ‘Wachtlijsten Jeugdzorg’  
De voorzitter heropent de vergadering. Hij heet de heer Wiggers en mevrouw Voetee welkom. Zij zullen 
een presentatie verzorgen over de stand van zaken met betrekking tot het rapport van de Rekenkamer 
over het onderzoek naar de wachtlijsten in de jeugdzorg. 
De heer Wiggers leidt presentatie in. 
Mevrouw Voetee verzorgt de presentatie. 
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Presentatie. 
De voorzitter vraagt waarom hij niet voor gekozen is eerst alleen een onderzoek te doen in Flevoland en 
Zuid-Holland. 
De heer Wiggers antwoordt dat het interessanter is om te kijken hoe de situatie in Flevoland zich verhoudt 
tot andere provincies. De manier waarop de managementinformatie tot stand komt is niet eenduidig. Dit 
moet onderzocht worden. Afhankelijk van de uitkomst kan worden bekeken hoe snel er een analyse kan 
worden gemaakt. 
De PvdA denkt dat er met betrekking tot de besluitvorming niet meer gewacht kan worden op de uitkomst 
van de onderzoeken van de Randstedelijke Rekenkamer. Is het juist om aan te nemen dat gedurende deze 
Statenperiode alleen afgegaan moet worden op informatie die verkregen wordt vanuit de ambtelijke 
organisatie of heeft de Randstedelijke rekenkamer gegevens waar rekening mee gehouden moet worden. 
De heer Wiggers antwoordt dat de commissie moet doorgaan met de informatie die zij heeft. De 
werkelijke waarde van de, nu bekende, cijfers moet nog worden onderzocht. 
De PvdA herinnert eraan dat in de voorbereiding voor het onderzoek prioriteiten zijn gesteld. Er zijn meer 
wensen bij de Rekenkamer neergelegd dan alleen een sec onderzoek van de gegevens van de wachtlijsten. 
Het gaat er ook om, om vast te stellen of het ingezette beleid goed is om de wachtlijsten te bekorten. Zij 
zit nu een cijfermatige insteek en mist het wensenlijstje. 
De heer Wiggers antwoordt dat de wensenlijstjes bij alle Provinciale Staten erg groot is. De Rekenkamer is 
gestart met de data analyse. Er wordt nog niet gekeken naar andere zaken. De kennis die nu wordt 
opgedaan is uniek in Nederland. Misschien gaat de Rekenkamer dit terrein meer jaren volgen. Dan kunnen 
er deelonderzoeken uit gehaald worden. In december volgt een tussenrapportage. Zodra er vertraging 
optreedt wordt dit aan de betreffende commissies meegedeeld. De Rekenkamer is altijd bereid om dit in 
een commissievergadering toe te lichten. De vertraging die nu is opgelopen is nog maar net bekend. 
De SP vindt het jammer dat er vertraging is ontstaan. Eind dit jaar, begin volgend jaar gaat de Tweede 
Kamer namelijk praten over de wet op de Jeugdzorg. Als zij besluit de jeugdzorg weg te halen bij de 
provincies is het onderzoek verder onnodig. De tussenrapportage in december kan wellicht nog gebruikt 
worden om de Tweede Kamer te beïnvloeden. De SP is er voorstander van geen structuurdiscussie te 
beginnen. Zij wil eerst een cultuurdiscussie. 
De heer Wiggers antwoordt dat hij hoopt dat de rapportage in december aansluit bij de discussie over de 
jeugdzorg: moet de jeugdzorg bij de provincie blijven of naar de gemeenten gaan? Mocht dit gebeuren dan 
wordt het moeilijk om nog een overzicht te krijgen van hetgeen in de jeugdzorg gebeurt. 
De voorzitter bedankt de heer Wiggers en mevrouw Voetee voor de presentatie en wenst hen veel succes 
met het onderzoek. Het is een breed terrein. Het zou mooi zijn als dit onderzoek mee kan helpen om de 
landelijke discussie in de juiste banen te leiden. 
 
11. Sluiting 
De voorzitter dankt iedereen voor zijn/haar inbreng en sluit de vergadering. (17.35 uur) 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van  5 november 2009, 
de commissiegriffier,                          de voorzitter, 
 

 

 

 


